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State of the Union 2020 

gemeente Meise 

Beste bezoekers, 

Beste collega’s en raadsleden, 

Welkom op de eerste gemeente- en OCMW-raad van dit jaar. Vooreerst wil ik jullie allen in naam van 
het hele schepencollege onze beste wensen overmaken voor dit nieuwe jaar. 

Maak er een vreugdevol 2020 van, wij wensen jullie een goede gezondheid toe en wij hopen op een 
verdere constructieve samenwerking. 

Laat ons beginnen met een bondige terugblik op 2019.  

Het eerste jaar was een ongemeen boeiend en tegelijk ook een intens jaar.  

Eerst en vooral lag er intern bijzonder veel werk op de plank om de gemeentediensten efficiënt en 
slagvaardig te maken. Intern je huis op orde hebben is een voorwaarde voor een kwalitatieve 
dienstverlening naar de burger toe, dat spreekt voor zich.  

Zoals u weet, werken wij nog steeds aan de opvolging van de audit. Dit is een veeleisend proces. Tal 
van dossiers werden het voorbije jaar rechtgezet. Onze vele inspanningen blijven niet zonder 
resultaat! De gemeente heeft een positieve geleide gekregen: de auditor heeft op 23 september 
2019 laten weten dat de opgevolgde aanbevelingen zijn gerealiseerd tegen de vooropgestelde 
timing.  

Vervolgens werd ook de integratie OCMW en gemeente en de bijhorende verschuivingen van 
personeel een feit. Wij willen het personeel toch wel uitdrukkelijk bedanken voor hun geduld, 
medewerking en flexibiliteit. Een volledig nieuw tijdsregistratiesysteem werd opgestart: alle 
mogelijke uurroosters dienden te worden opgelijst, ingebracht en bijgestuurd waar nodig. 

Alle functiebeschrijvingen werden opgesteld en de planningsgesprekken zijn reeds gevoerd. In dit 
kwartaal wordt er dan gestart met de functioneringsgesprekken. Deze zijn heel belangrijk binnen een 
organisatie: je moet weten wat er leeft en heerst en wat er kan worden bijgestuurd aan beide kanten  
binnen een organisatie.  Dit geeft een win-win situatie. Dus eindelijk hebben we dit na vele jaren 
kunnen realiseren.     

Zo hebben we door middel van de volgende acties gezorgd voor meer transparantie in functie van 
meer vertrouwen: burgers kunnen de raadszittingen online herbeluisteren én hebben meer 
mogelijkheid tot inspraak in de raad. We organiseerden ook voor het eerst participatiemarkten en 
zullen dit blijven doen voor allerlei andere projecten. We vinden de inbreng van de burger immers 
waardevol.  

Om onze burgers te verbinden startten we een eerste project voor kwetsbare gezinnen met kinderen 
jonger dan 12 op. We vullen de site van het OCMW maximaal als Sociaal Huis in met een zo volledig 
mogelijke dienstverlening op één plaats. We lanceerden het zorgparkeren. Daarnaast werd de 
allereerste hondenlosloopweide in oktober ingelopen. Wij hopen om er in de toekomst nog meer te 
kunnen voorzien. Dit leidt niet alleen tot speelplezier voor onze dieren, maar ook tot veel positieve 
sociale contacten tussen de baasjes. Dit bestuur zet stevig in op de Nederlandse taal, die verbindt 
ons immers allemaal. De gemeenteraadscommissie integratie en Vlaams karakter werd opgestart en 
daar werden al heel wat constructieve ideeën gelanceerd. Eind 2019 werd het digitaal 
aanmeldingssysteem voor de eerste maal gebruikt. Daarmee behoort kamperen definitief tot het 
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verleden en kunnen we beter garanderen dat kinderen uit de buurt van de scholen voorrang hebben 
op kinderen die vanop grote afstand naar onze scholen komen.  

We namen acties om zorg te dragen voor de ruimte waarin we leven, met aandacht voor het groene 
en landelijke karakter van onze gemeente. We sleepten een Vlaamse subsidie in de wacht voor de 
uitbreiding van het Neromhof, toch een belangrijke groene long in onze gemeente. Met het 
bomencharter willen we minstens 2500 bomen planten tegen 2024. We voeren de strijd op tegen 
zwerfvuil onder andere met specifieke acties tegen sigarettenpeuken. We kochten herbruikbare 
bekers aan die onze verenigingen kunnen gebruiken en schrijven onze gemeente mee in het 
klimaatconvenant van de provincie Vlaams-Brabant. Ook voor de opwaardering van het parkje achter 
het cultuurhuis en de restoratie van de Sint-Laurentiuskerk zetten we belangrijke stappen vooruit. 
Inzake sociaal wonen zetten we het project Tussenveld on hold. De gesprekken lopen met de 
bedoeling tot een gedragen oplossing te komen via een gespreide aanpak. Verder is het ruimtelijk 
uitvoeringsplan Sancta Maria en Sint-Martinus in volle ontwikkeling. 

Uw veiligheid in onze gemeente, blijft onze zorg.  Er komen 2 gemeenschapswachten die een 
zichtbaar aanspreekpunt moeten zijn voor onze burgers op straat.  Zes Buurtpreventienetwerken 
schoten uit de startblokken, we maakten duidelijke afspraken met de politie over de zogeheten 
hotspots in onze gemeente en keurden een nieuw en strenger uitbatingsreglement voor 
nachtwinkels goed. Ook inzake verkeersveiligheid hebben we stappen vooruit gezet. De toestand van 
onze straten werd in kaart gebracht. 

Wat 2020 brengt is natuurlijk gelinkt aan de meerjarenplanning 2020-2025 die de Raad op  
19 december goedkeurde. In ons prioritair beleid zijn vijf doelstellingen opgenomen die we de 
volgende vijf jaar zullen realiseren.  

Onze eerste doelstelling bestaat eruit om onze dorpskernen bruisend en aangenaam te maken om 
te leven, wonen, werken en winkelen. Hiervoor hebben we verschillende acties op het oog. 
Allereerst willen we onze twee dorpskernen Meise en Wolvertem herinrichten. We willen ze hierbij 
aangenamer, fraaier en netter maken zodat het voor elk van jullie een aantrekkelijke plaats wordt in 
een groenere omgeving. Het parkje achter het cultuurhuis zal een grondige opknapbeurt krijgen, 
hierbij zullen we onder meer de vijver saneren, het groen heraanplanten, zorgen voor verlichting. 
Daarnaast vinden wij het belangrijk om ons patrimonium te laten schitteren. Het oud gemeentehuis 
te Wolvertem zal een herbestemming krijgen. Het gebouw zal opnieuw gebruikt worden als 
gemeenschapsruimte, samen met eventueel private externe partners. Hierdoor krijgt dit gebouw 
opnieuw een waardevolle functie binnen onze gemeente. Ook de groene zone rond het 
Administratief Centrum willen we doen uitbloeien als een fijne ontmoetingsplaats voor jong en oud.  
U hoort het, meer groen is voor ons een prioriteit. Vanuit die optiek zullen we ons onderhoud van 
het openbaar domein professionaliseren door onder meer het onderhoud van de kerkhoven uit te 
besteden.  

Onze tweede doelstelling omvat dat Meise een veilige, buurtgerichte gemeente wordt waar 
iedereen ondersteund wordt om zich te ontplooien. Meise zal dit jaar twee nieuwe 
gemeenschapswachten aanwerven. Hun aanwezigheid zal bijdragen aan veiligere buurten. 
Daarenboven zal de gemeente vaste verplaatsbare camera’s kopen om verder de veiligheid te 
optimaliseren. We ondersteunen ook de verdere implementatie van buurtpreventienetwerken 
(BPN’s). Aan de Sportschuur in Wolvertem komt een nieuwe groene zone met sport- en 
recreatiemogelijkheden waarbij we een moderne ruimte voor ontspanning willen voorzien. Dit 
project zal uitgewerkt worden met participatie en inbreng van de buurt. Daarnaast wordt er gewerkt 
aan een masterplan voor de schoolgebouwen. Dit jaar wordt sterk geïnvesteerd in het herstellen en 
vernieuwen van verschillende scholen. Ook de schoolomgevingen worden veiliger gemaakt. Een 
circulatieplan voor zowel Wolvertem als Meise wordt uitgewerkt. 
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Via verschillende projecten zullen we buurten in de toekomst dichter bij elkaar brengen. Enkele 
weken geleden organiseerden we voor het eerst een publieke nieuwjaarsreceptie voor het grote 
publiek, dit was een groot succes. Dit zal vanaf nu ieder jaar gebeuren. 

In onze derde doelstelling hebben we oog voor het klimaat, we stimuleren om in de toekomst 
duurzamer te leven en te bewegen. Er komt een uitbreiding van groen en natuur in Meise. Onder 
meer het Neromhof wordt uitgebreid. In het RUP Sancta Maria voorzien we een groene long. 
Daarnaast zullen we ook voorbereidingen treffen om de rioleringen op de site De Nekker te 
vernieuwen. We investeren verder in energiezuinige gebouwen, we zullen het Administratief 
Centrum opnemen in een energieprestatiecontract. Vanaf dit jaar krijgen inwoners de mogelijkheid 
een warmtescan uit te voeren voor hun woning. Ook de kyotomobiel komt naar Meise.  

In samenwerking met Incovo wordt er een zwerfvuil- en vuilbakkenbeleid in de publieke ruimtes 
uitgewerkt. Meise zal daarbij tevens initiatieven nemen om sluikstorten te voorkomen en te 
verminderen. Dit jaar zullen er deelfietsen en deelwagens in onze gemeente worden voorzien. We 
zullen investeren in een fietsplan.Er wordt een opfrissingscursus gegeven voor senioren rondom het 
verkeersreglement. 

Het gemeentebestuur zal de plannen voor een fietspad in de Drijpikkelstraat herlanceren. Het 
ontwerp hiervan wordt binnenkort uitgewerkt. Daarnaast krijgt de Leon Fischerlaan een grondige 
heraanleg. Onze overige wegen zullen aan de hand van de weginventaris volgens prioriteit 
stelselmatig aangepakt worden. Het project KSL - fase 3 wordt verder voorbereid. De oude 
gebouwen op en rond de Sancta Maria-site worden eindelijk afgebroken.  

In onze gemeente dragen wij zorg voor elkaar en zijn we inclusief. Daarom investeren wij in het 
gebruik van onze Nederlandse taal. Samen met scholen, maar ook met de middenstand en het 
verenigingsleven zullen we projecten opzetten waarbij we jong én oud in het taalbad trekken want 
Meise moet een Vlaamse gemeente blijven. Het is belangrijk dat we elkaar helpen en ondersteunen, 
vanuit die optiek werken we een vrijwilligersbeleid uit. Mensen met een omnio-statuut zullen weldra 
ook korting krijgen op allerlei dienstverleningen van de gemeente zodat ook zij kunnen deelnemen 
aan de gemeenschap. De plantentuin, onze belangrijkste toeristische trekpleister, zal meer betrokken 
worden in het gemeentelijk toerismebeleid. 

Tot slot onze vijfde doelstelling, een professionele, efficiënte en klantvriendelijke dienstverlening 
moet ons handelsmerk worden. Daarom zullen we de klant en dus wij allen centraal stellen. De 
kwaliteit van de dienstverlening zal worden verhoogd. Er komt een nieuw dienstverleningsmodel 
voor de werking van het Administratief Centrum. In de toekomst zullen de diensten op afspraak gaan 
werken en komt er een snel-balie. Dit zal worden voorbereid en opgestart in 2020. De dialoog met de 
burger blijft een belangrijk werkpunt. Er zal volop ingezet worden op het sterk, duidelijk en 
aantrekkelijk communiceren met de inwoners van Meise. Meise zal investeren in het burgerplatform. 
De gemeente ontwikkelt ook een efficiënt en klantvriendelijk klachten- en meldingensysteem.  

Tot slot, willen wij de gemeentelijke financiën beheren als een goede huisvader en met de nodige 
verantwoordelijkheid. In de meerjarenplanning wordt er een reservefonds opgebouwd ter waarde 
van 1,8 miljoen euro voor de toekomstige pensioenen van de statutaire ambtenaren.  Maar ook 
worden de bedragen voor de 2e pensioenpijler (voor de contractuelen) verhoogd naar 2 % (in 2020) 
en 3% in 2021 van de huidige loonmassa.  

Ik kan concluderen dat we in 2019 ons ‘huis’ in orde gezet hebben én vooral veel hebben voorbereid. 
Het was een overgangsjaar waarin we veel gezaaid hebben om de komende jaren te oogsten. Ook in 
2020 zullen onze uitdagingen voor onze gemeente torenhoog blijven. De verwachtingen zijn hoog,  
doch ik zie veel opportuniteiten en krijg positieve reacties van burgers die de nieuwe wind voelen 
waaien.  
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In 2020 zullen we stap voor stap de doelstellingen van het meerjarenplan in praktijk brengen. Ons 
coalitieteam is daar klaar voor. U kan hierbij op ons rekenen.  

Ik wil graag tot slot benadrukken dat ieders opbouwende inbreng belangrijk blijft. Ik roep op om over 
de partijgrenzen heen constructief te blijven samenwerken in 2020. Samen Meise beter maken, daar 
gaat het immers om.   

Bedankt voor jullie aandacht.  


